
PROTOKÓŁ Nr XXIII/2016

z obrad XXIII sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu, która odbyła się w dniu 23 listopada 2016 r.
w sali narad Urzędu Miejskiego w Dzierzgoniu.

Ad punktu 1 porządku obrad 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz. 15:30 otworzył XXIII sesję Rady Miej-
skiej w Dzierzgoniu i po powitaniu gości zaproszonych i radnych oświadczył, iż zgodnie z listą
obecności w sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15
osób stanowi quorum do podejmowania uchwał. 

NIEOBECNI:
1. Rafał Żemojdzin – Radny Rady Miejskiej

W załączeniu lista obecności 
/załącznik nr 1/ 

Ponadto w sesji brali udział:

1. Elżbieta Domańska – Burmistrz Dzierzgonia
2. Alicja Podlewska – Sekretarz gminy Dzierzgoń
3. Halina Redlin – Skarbnik Dzierzgonia
4. Wojciech Budziński – p.o. Kierownika GK
5. Lech Zieliński – Kierownik RTI
6. Jerzy Sulim – Z-ca Kierownika RTI
7. Marta Budzińska – Dyrektor MOPS
8. Monika Powierża – Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 
9. Małgorzata Borzym – Wiceprezes Rejonowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji
10. Aleksander  Ratajczak  –  Członek  Zarządu  Rejonowego  Przedsiębiorstwa  Wodociągów  i

Kanalizacji
11. Magdalena Grodecka – Dyrektor Dzierzgońskiego Ośrodka Kultury
12. Barbara Koszewska – Dyrektor Tęczowego Przedszkola w Dzierzgoniu
13. Sławomir Erber – Dyrektor SP w Dzierzgoniu
14. Dominika Kulik – Dyrektor SP w Bruku
15. Maciej Karabin – Dyrektor Gimnazjum w Dzierzgoniu 
16. Dariusz Browarczyk – Opiekun MRM
17. Jolanta Szewczun – Przewodnicząca Rady Powiatu Sztumskiego
18. Mateusz Lepka – Mł. asp. Posterunku Policji w Dzierzgoniu
19. Adam Grzebyk – asp. sztab. Posterunku Policji w Dzierzgoniu
20. Tomasz Czaja – Komendant Powiatowy Policji w Sztumie 
21. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli

W załączeniu listy obecności
/załącznik nr 2-3/

Ad punktu 2 porządku obrad 
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Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad:

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2) Przyjęcie ewentualnych zmian zgłoszonych do porządku obrad.
3) Wręczenie statuetek „Za szczególne osiągnięcia”.
4) Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 5 października 2016 r.
5) Przedstawienie informacji z działalności Burmistrza Dzierzgonia w okresie między sesjami:

a) przedstawienie informacji,
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

6) Wnioski i zapytania.
7) Przedstawienie informacji o stanie kanalizacji i wodociągów w gminie Dzierzgoń oraz na temat

przewidywanych taryf na wodę i ścieki:

a) przedstawienie informacji,
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

8) Zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków
na 2017 rok:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

9) Zatwierdzenie wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urzą-
dzeń Kanalizacyjnych:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

10) Zmiana budżetu gminy na 2016 rok:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

11) Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Sztumskiemu na pokrycie kosztów pobytu osób nie-
trzeźwych z terenu miasta i gminy Dzierzgoń w izbie wytrzeźwień:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

12) Przedstawienie informacji Prezesa GUS w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwarta-
łów będącej podstawą do naliczenia podatku rolnego na 2017 rok oraz w sprawie średniej ceny sprzedaży
drewna, obliczonej wg średniej ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2016
r. jako podstawy do naliczenia podatku leśnego na 2017 rok:

a) przedstawienie informacji,
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

13) Określenie wysokości stawek podatku od nieruchomości:
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a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

14) Ustalenie wysokości opłaty targowej:
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

15) Przyjęcie Programu Współpracy gminy Dzierzgoń z organizacjami pozarządowymi i  innymi
podmiotami uprawnionymi, prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2017 rok:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

16) Nadanie tytułu „Honorowy Obywatel gminy Dzierzgoń” Księdzu Prałatowi Janowi Czajkow-
skiemu:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowisko Kapituły Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

17) Nadanie tytułu „Zasłużony dla gminy Dzierzgoń” Pani Jolancie Opalewskiej:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowisko Kapituły Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

18) Wyrażenie zgody na dzierżawę w trybie przetargowym nieruchomości gruntowych stanowią-
cych własność gminy Dzierzgoń na okres 10 lat:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

19) Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
20) Wolne wnioski radnych.
21) Komunikaty Przewodniczącego Rady.
22) Zamknięcie sesji.

Mieszkaniec Dzierzgonia – Przemysław Waliński zapytał czy jest możliwość zmiany porządku
obrad?

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz odpowiedział, ze nie ma możliwości zmiany przez
mieszkańca, poinformował, że taki wniosek mogą zgłosić radni. 

Ad punktu 3 porządku obrad

Burmistrz wraz z Przewodniczącym Rady wręczyła statuetki wyróżniające dla Policjantów
Posterunku  Policji  za  reprezentowanie  za  reprezentowanie  Powiatu  Sztumskiego  w  Wojewódzkich
Eliminacjach IX Ogólnopolskich Zawodów Policjantów Dzielnicowych dla mł. asp. Mateusza Lepki oraz
dla asp. sztab. Adama Grzebyka. 
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Radny – Andrzej Pskiet wspomniał, że jest dumny za postawę, którzy pełnią tak zaszczytną
funkcję. Życzył Komendantowi dalszych sukcesów.

Ad punktu 4 porządku obrad 

Protokół  z  XXII  sesji  Rady  Miejskiej  z  dnia  5  października  2016  r.  Rada  Miejska  w
Dzierzgoniu przyjęła jednomyślnie.

Ad punktu 5 porządku obrad 

Burmistrz – Elżbieta Domańska przedstawiła informację z działalności  za okres między sesjami,
tj. od 5 października 2016 r do 23 listopada 2016 r.

/załącznik nr 4/

Sołtys – Janina Baczyńska podziękowała za wyremontowanie drogi w Tywęzach. 

Ad punktu 6 porządku obrad

Zbigniew Przybysz po raz kolejny zapytał czy powstanie coś na tablicy w centrum miasta,
która została po projekcie norweskim i w obecnej chwili odstrasza. 

Radna – Emilia Tkacz zapytała czy jest możliwość poprawienia pasów bezpieczeństwa na
jezdniach, ponieważ po zmroku jest niebezpiecznie. 

Radny – Andrzej Pskiet zapytał ile wolnych stanowisk urzędniczych jest w naszej gminie?
Zauważył   sporo nowych osób pracujących w urzędzie miejskim,  zapytał  czy te  osoby zostały
zatrudnione zgodnie z ustawą o pracownikach samorządowych na podstawie konkursu?

Radny  –  Mieczysław  Link  zapytał  kiedy  będą  odpowiedzi  na  wnioski  składane  przez
radnych budżetu na rok 2017?

Mieszkanka Dzierzgonia zapytała dlaczego w mieście Dzierzgoń jest tak brudno? Dodała, że
za blokami w mieście jest strasznie brudno, nikt tego nie sprząta. 

Ad punktu 7 porządku obrad

Informację o stanie kanalizacji i wodociągów w gminie Dzierzgoń oraz na temat przewidywanych
taryf na wodę i ścieki przedstawił Członek Zarządu Rejonowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i
Kanalizacji - Aleksander Ratajczak.

/załącznik nr 5/

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższą informację, którą Rada Miejska w
Dzierzgoniu podjęła jednomyślnie.

Ad punktu 8 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego
odprowadzania ścieków na 2017 rok przedstawiła Viceprezes RPWiK – Małgorzata Borzym.

/załącznik nr 6/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.
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c)
Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  zapytał  jaka  jest  roczna  wartość  poza

licznikowej wody? Zapytał co zrobiono by uszczelnić system obiegu wody i czy system jest
szczelny?

Viceprezes RPWiK – Małgorzata Borzym odpowiedziała, pobór (produkcja) wody wynosi
434 000 m3. Z poboru z ziemi od 315 000m3 do 320 000 m3  wynosi sprzedaż wody. Następnie jest
pobór wody na cele technologiczne, jest to zużycie wody oczyszczanie ścieków, płukanie to też jest
technologia, płukanie filtrów odbywa na nowej stacji uzdatniania wody. Około 65 m3  jest straty
wody, stanowi to około 18% w skali roku.

Przewodniczący – Zbigniew Przybysz zauważył,  że gdy w roku poprzednim Prezes RPWiK
składał sprawozdanie, to z ubytków wody wychodziła wysoka kwota strat. W chwili obecnej Zarząd
chce podnieść kwoty za wodę, dla znacznej części mieszkańców, aby to oni finansowali  ubytki
wody. Dodał, że jest zdecydowanie przeciwny temu. 

Zbigniew  Przybysz  zapytał  czy  zarząd  ma  wyliczone  nakłady  inwestycyjne,  które  trzeba
ponosić w ciągu danego roku? Zapytał jakie są to wartości? 

Małgorzata Borzym  podała kwoty nakładów inwestycyjnych  ze sprawozdania finansowego
za 2015 rok wynosiły one około 563 000 zł. W roku 2016 Rejonowe Przedsiębiorstwo Wodociągów
i Kanalizacji wydało do 30 października 442 000 zł. Na przyszły rok inwestycje są zaplanowane na
około 500 000 zł, wynika to z Wieloletniego Planu. Środki inwestycyjne są pokrywane ze środków
amortyzacji.  W roku  bieżącym  będzie  dofinansowanie  z  gminy  poprzez  podniesienie  Kapitału
własnego spółki przez wniesienie aportu przez gminę w wysokości 200 000 zł na zadanie położenie
sieci wodociągowej łączącej Nowiec – Bruk. 

Przewodniczący Rady zauważył, że jeżeli traci się około 60 000 litrów wody, średnia cena wody
10 zł,  to  jest  strat  około  500 000 zł  –  600 000 zł.  Zapytał  czy spółka korzysta  z  kredytów na
inwestycje? 

Viceprezes RPWiK odpowiedziała, że spółka nie korzysta z takich kredytów. 
Zbigniew Przybysz poinformował, że u niego w przedsiębiorstwie jest tak, że na inwestycję są

zaciągane kredyty inwestycyjnego. Zapytał dlaczego spółka nie korzysta z kredytów, tylko obciąża
kosztami mieszkańców?

Małgorzata Borzym poinformowała, że Spółka porusza się ramach środków z amortyzacji, które
przeznacza się na remonty.

Zbigniew  Przybysz  dodał,  że  jego  zdaniem  Przedsiębiorstwo  jest  źle  zarządzane.
Przedsiębiorstwo  powinno  posiłkować  się  kredytami  inwestycyjnymi,  bądź  obrotowymi.  Gdzie
kosztem takiego kredytu są odsetki. Obłożyć podatkiem rencistę, emeryta, ponieważ Ci mieszkańcy
naszej  gminy będą  musieli  za  to  płacić.  Koszty oprocentowania  w kredycie  obrotowym,  które
trzeba spłacać to np. 500 000 zł kredytu, oprocentowanie w złotówkach na dzień dzisiejszy wynosi
4% rocznie, to jest koszt 20 000 zł rocznie odsetek, miesięcznie to koszt 1 500 zł.

Viceprezes  RPWiK  –  poinformowała,  aby  Przewodniczący  zapoznał  się  z  opiniami  Rady
Nadzorczej oraz zapoznał się ze wskaźnikami badania bilansu. za swoje środki. Rozumiem co to
znaczy kredyt. Dodała, że księgową jest 40 lat. 

Przewodniczący  Rady –  Zbigniew  Przybysz  zapytał  dlaczego  RPWiK  wnosi  o   podwyżkę
wody?

Viceprezes  RPWiK  –  Małgorzata  Borzym  odpowiedziała,  że  zmieniły  się  pewne  warunki
amortyzacji, które się nalicza. Od 2013 roku jest stosowany niższy składnik naliczania amortyzacji.
Koszty amortyzacji przedkładają się na cele. 24 mln majątku, z tego 2%, jest to 500 000 zł rocznie
podatku.  W przyszłym roku są zaplanowane dwie odprawy na rok przyszły w związku z przejściem
na emeryturę. 

Zbigniew Przybysz zapytał dlaczego spółka chce opodatkować mieszkańców gminy Dzierzgoń?
O ile podwyżka spowoduje wzrost przychodów?

Małgorzata  Borzym poinformowała,  że  woda  wzrośnie  o  15.3%.  Razem podwyżka  wynosi
0,98 zł za m3. Spowoduje to wzrost przychodów o 170 000 zł.
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Przewodniczący Rady –  Zbigniew Przybysz  zapytał  czy  nie  można  wziąć  kredytu  zamiast
obciążać mieszkańców?

Vicperezes RPWiK dodała, aby nie traktować tego jako podatek tylko usługę, ponieważ woda
jest usługą. 

Krzysztof Haber poinformował, że nikt nie jest zadowolony z powodu podwyżek wody, ale jest
to chyba konieczne. 

Zbigniew Przybysz wspomniał, że w kwestii wody nie ma wyboru jest monopol.
Radny – Andrzej Pskiet poinformował, że temat wody jest przerabiany co rok. Dodał, że to nie

radni ustalają cenę wody.  Ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i  odprowadzania ścieków
podkreśla jednoznacznie, że  dlaczego radni muszą podąć uchwałę. Radny jest zdzwiony, dlaczego
to Rada musi podjąć uchwałę w sprawie, na którą nie ma wpływu. Właściciel przedsiębiorstwa
składa wniosek do Burmistrza, Burmistrz go weryfikuje i analizuje czy jest to zgodne z prawem,
czy stawki są nie za duże. Radni ustawą zostali zobowiązani do podjęcia uchwały,  nie wiedząc
dlaczego. Niepodjęcie uchwały i tak skutkuje podwyżką, ponieważ po 70 dniach i tak następuje
podwyżka. Nie powinno się winić radnych za podwyżkę. Jest to ewenement, ponieważ jak można
podjąć uchwałę na coś, na co nie ma się wpływu. Zapytał Burmistrza czy po weryfikacji uważa
Pani, że podwyżka wody jest uzasadniona?

Burmistrz – Elżbieta Domańska odpowiedziała, że Rada Nadzorcza opiniowała bilans. Zgodnie
z  ustawą  Rada  zatwierdza  stawki  wody.  Została  podjęta  decyzja  aby  Rada  podjęła  uchwałę,
Burmistrz  nie  chce tego załatwiać w gabinecie.  Sieć wodociągowa w gminie Dzierzgoń jest  w
bardzo złym stanie.  Jest  przygotowywana dokumentacje  przebudowę drogi  515.  Część wykona
ZDW,  ale  część  przyłączy  będzie  musiał  wykonać  RPWiK.  Nie  wiadomo  jakie  będą  koszty
inwestycyjne.  Na  tą  chwilę  nikt  nie  jest  w  stanie  szacunkowo  określić  jaki  będzie  koszt  tej
inwestycji. 

Radny – Mirosław Szmigiel wspomniał, że miło słyszeć, że spółka nie ma kredytów. Nie miłe
jest dawanie podwyżek. Zapytał dlaczego wszyscy mieszkańcy gminy mają zapłacić za zrobienie
inwestycji przebudowy drogi 515

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz poinformował, że nie będzie głosował za tym, aby
firma, która pozwala na ubytki wody, podniosła stawki za wodę dla najbiedniejszych mieszkańców
gminy Dzierzgoń.

Andrzej Pskiet zauważył,  radni głosują za tym, czy uchwała jest zgodna z prawem czy też nie.
Nie głosują nad podwyżką wody.

Mieszkanka Dzierzgonia poinformowała, że podwyżki na wodę będą, a woda jest brudna. 
Małgorzata Borzym poinformowała, że Rada Nadzorcza pozytywnie zaopiniowała wniosek o

zatwierdzenie taryf. 
Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  wspomniał,  że  zdaje  sobie  sprawę,  że  pewne

instytucję muszą to zaopiniować wniosek, aby to trafiło na sesję Rady.
Zbigniew Przybysz  poprosił radnych o nie branie udziału w głosowaniu dla podwyżek wody

dla moralnego prawa akceptowania. Jest to opodatkowanie dla mieszkańców gminy. Mimo, że nie
będzie to miało większego wpływu, ponieważ decyzją Zarządu i Burmistrza ta podwyżka wejdzie w
życie po upływie 70 dni. 

Radny  –  Andrzej  Pskiet   zgodził  się  z  Przewodniczącym  Rady,  dodając,  że  jeżeli  Rada
podejmuje uchwały to powinna mieć na nie wpływ.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.
Uchwałę  w  sprawie  zatwierdzenia  taryf  dla  zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę  i  zbiorowego
odprowadzania  ścieków na  2017 Rada  podjęła  w  następujący  sposób: 3  osoby  „za”,  10  głosów
„wstrzymujących” i 1 głos „przeciw”.

 W załączeniu uchwała Nr XXIII/182/2016
/załącznik nr 7/
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Ad punktu 9 porządku obrad

a)  projekt  uchwały w sprawie zatwierdzenia  zmiany wieloletniego Planu Rozwoju  i  Modernizacji
Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych przedstawił Członek Zarządu - Aleksander
Ratajczak.

/załącznik nr 8/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.
c)

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz zapytał  ile jest do wydatkowano a ile zostało
do wydatkowania?

Viceprezes  –  Małgorzata  Borzym poinformowała,  że  jest  to  wieloletni  Plan  Rozwoju  i
Modernizacji  Urządzeń Wodociągowych i  Urządzeń Kanalizacyjnych. Wydano 560 000 zł  w
roku ubiegłym, w roku bieżącym 442 000 zł. Około 900 000 zł zostało do wykonania. Zaprosiła
Radnych do spółki, gdzie wszystko będzie można sprawdzić. 

Radny – Ryszard Świder z całym szacunkiem do Przewodniczącego zaprosił na Komisję,
ponieważ odnosi  wrażenie,  że  Przewodniczący zapoznaje się  z  materiałami  dopiero  podczas
sesji. A na komisjach radni omawiają szczegółowo materiały na sesję. 

Zbigniew  Przybysz  poinformował,  że  źle  byłoby  gdyby  społeczeństwo  nie  wiedziało  o
dyskusjach i problemach. 

Radny – Ryszard Świder nie twierdzi, że dyskusja jest zła. Natomiast pytania, które zadaje
Przewodniczący dotyczące Wieloletniego Planu ni jak mają się do tego, ponieważ Viceprezes
przedstawiła, że jest to Plan Wieloletni. W związku z tym należy to czytać w odpowiedni sposób.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę  w
sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  zmiany  wieloletniego  Planu  Rozwoju  i
Modernizacji  Urządzeń  Wodociągowych  i  Urządzeń  Kanalizacyjnych Rada podjęła  w następujący
sposób: 13 osób „za”, 1  głos „wstrzymujący”. 

 W załączeniu uchwała Nr XXIII/183/2016
/załącznik nr 9/

Ad punktu 10 porządku obrad

a) Projekt uchwały w sprawie  zmiany budżetu gminy na 2016 rok przedstawiła Skarbnik – Halina
Redlin.

/załącznik nr 10/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.
c)  

Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę  w

sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 rok Rada podjęła jednomyślnie.

W załączeniu uchwała Nr XXIII/184/2016
/załącznik nr 11/

Ad punktu 11 porządku obrad

a) Projekt uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sztumskiemu na pokrycie
kosztów  pobytu  osób  nietrzeźwych  z  terenu  miasta  i  gminy  Dzierzgoń  w  izbie  wytrzeźwień
przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 12/
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b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę  w

sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Sztumskiemu na  pokrycie  kosztów pobytu  osób
nietrzeźwych z terenu miasta i gminy Dzierzgoń w izbie wytrzeźwień Rada podjęła jednomyślnie.

W załączeniu uchwała Nr XXIII/185/2016
/załącznik nr 13/

Ad punktu 12 porządku obrad

a) Przedstawienie  informacji  Prezesa  GUS  w  sprawie  średniej  ceny  skupu  żyta  za  okres  11
kwartałów będącej podstawą do naliczenia podatku rolnego na 2017 rok oraz w sprawie średniej
ceny sprzedaży drewna, obliczonej wg średniej ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za
pierwsze  trzy  kwartały  2016  r.  jako  podstawy  do  naliczenia  podatku  leśnego  na  2017  rok
przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin. 

/załączniki nr 14 i 15/

b)  
Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  powyższą  informację.  Informację  Prezesa

GUS  w sprawie  średniej  ceny skupu  żyta  za  okres  11  kwartałów będącej  podstawą  do  naliczenia
podatku rolnego na 2017 rok oraz w sprawie średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej wg średniej
ceny  drewna  uzyskanej  przez  nadleśnictwa  za  pierwsze  trzy  kwartały  2016  r.  jako  podstawy  do
naliczenia podatku leśnego na 2017 rok Rada Miejska w Dzierzgoniu przyjęła jednomyślnie.

Ad punktu 13 porządku obrad

a) Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  nieruchomości
przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 16/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Radny  –  Mirosław  Szmigiel  zapytał  o  jaki  procent  został  obniżony  podatek  od

nieruchomości dla przedsiębiorców?
Skarbnik odpowiedziała, że stawki określone w projekcie uchwały 0,72 zł od gruntów dla

działalności gospodarczej i 19,94 zł od m2  powierzchni użytkowej są w wysokości stawek, która
płacą przedsiębiorcy.  Jeżeli  chodzi  o obowiązujące stawki dla przedsiębiorców ogłoszone przez
Ministra  Finansów w Monitorze  Polskim to  maksymalna  stawka wobec przedsiębiorczości  jest
0,89 zł od gruntów. W gminie Dzierzgoń obowiązuje 23,63 zł niższa stawka, ponieważ jest 0,72 zł.
Od budynków Minister Finansów określił  stawkę 22,66 zł  na rok 2017 w gminie Dzierzgoń w
projekcie uchwały jest 19,94 zł.  W gminie Dzierzgoń obowiązujące stawki są niższe o 13,64%.
Stawki zostały na tym samym poziomie. 

Skarbnik  –  w  gminie  Dzierzgoń  wobec  osób,  które  prowadzą  działalność  gospodarczą
stawki od wielu lat są niższe niż określa Minister Finansów maksymalne.

Radny  –  Andrzej  Pskiet  zauważył,  że  wszędzie  są  stawki  maksymalne,  które  zostały
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określone przez Ministra Finansów. Przykład  to stawka od budowli była 0,89 zł w roku ubiegłym
uległa deflacji o 0,09. Stawka została praktycznie na tym samym poziomie. Została ona obniżona
do 0,72 zł uchwałą Rady. W tym roku jest taka sama jak w roku ubiegłym.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę  w
sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  nieruchomości Rada  podjęła  jednomyślnie.  W
głosowaniu brało udział 14 radnych. 

W załączeniu uchwała Nr XXIII/186/2016
/załącznik nr 17/

Ad punktu 14 porządku obrad

a) Projekt uchwały w sprawie  ustalenia wysokości opłaty targowej przedstawiła Skarbnik – Halina
Redlin. 

/załącznik nr 18/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę  w

sprawie ustalenia wysokości opłaty targowej Rada podjęła 13 osób „za” 1 głos „wstrzymujący”. 

W załączeniu uchwała Nr XXIII/187/2016
/załącznik nr 19/

Ad punktu 15 porządku obrad

a) Projekt  uchwały w sprawie  przyjęcia  Programu Współpracy  gminy  Dzierzgoń  z  organizacjami
pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  uprawnionymi,  prowadzącymi  działalność  pożytku
publicznego na 2017 rok przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska.

/załącznik nr 20/
 

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę  w
sprawie  przyjęcia Programu Współpracy gminy Dzierzgoń z organizacjami pozarządowymi i innymi
podmiotami uprawnionymi, prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2017 rok Rada podjęła
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXIII/188/2016
/załącznik nr 21/

O 17:08 Przewodniczący Rady ogłosił 7 min przerwy.
O 17:15 wznowiono obrady XXIII Sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Ad punktu 16 porządku obrad
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a) Projekt uchwały w sprawie  nadania tytułu „Honorowy Obywatel gminy Dzierzgoń” Księdzu
Prałatowi Janowi Czajkowskiemu przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska.

/załącznik nr 22/
 

b) Kapituła ds. Nadawania i pozbawiania tytułów „Honorowy Obywatel gminy Dzierzgoń” oraz
Zasłużony Obywatel gminy Dzierzgoń” pozytywnie zaopiniowała wniosek Burmistrza Dzierzgonia.

/załącznik nr 23/

Burmistrz  –  Elżbieta  Domańska  poinformowała,  że  wiadomo,  że  tytuł  „Honorowego
Obywatela gminy Dzierzgoń” otrzymał kiedyś Śp. Korczowski,  Pan Piotrowski,  Dr.  Władysław
Jurowiecki.  Zgodnie  z  uchwałą,  która  została  podjęta  można  nadać  też  tytuł  „Zasłużonego  dla
gminy Dzierzgoń”.

Radny – Andrzej Pskiet zauważył, że według jego, Pan Korczowski nie otrzymał takiego
tytułu. Zapytał czy są dokumenty, które potwierdzają nadanie takiego tytułu?

Burmistrz  odpowiedziała,  że  były  szukane,  ale  nie  zostały  na  tą  chwile  znalezione.  W
kapitule był Pan Henryk Antonowicz, który potwierdził, że taki tytuł Panu Karczowskiemu był
nadany. 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz zauważył,  że trzeba wrócić do tego tematu.
Trzeba  uzupełnić  informację  o  osobach,  które  dostały  tytuły,  ponieważ  jest  sporo  osób,  które
zasługują na ten zaszczyt, a nie ma dokładnej informacji kto został odznaczony. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę  w
sprawie  nadania  tytułu  „Honorowy  Obywatel  gminy  Dzierzgoń”  Księdzu  Prałatowi  Janowi
Czajkowskiemu Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXIII/189/2016
/załącznik nr 24/

Ad punktu 17 porządku obrad

a) Projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  tytułu  „Zasłużony  dla  gminy  Dzierzgoń”  Pani  Jolancie
Opalewskiej przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska.

/załącznik nr 25/
 

b) Kapituła ds. Nadawania i pozbawiania tytułów „Honorowy Obywatel gminy Dzierzgoń” oraz
Zasłużony Obywatel gminy Dzierzgoń” pozytywnie zaopiniowała wniosek Burmistrza Dzierzgonia.

/załącznik nr 26/
c)  

Dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę  w

sprawie  nadania tytułu „Zasłużony dla gminy Dzierzgoń” Pani  Jolancie Opalewskiej Rada podjęła
jednomyślnie.

W załączeniu uchwała Nr XXIII/190/2016
/załącznik nr 27/

Ad punktu 18 porządku obrad
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a) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę w trybie przetargowym nieruchomości
gruntowych stanowiących własność gminy Dzierzgoń na okres 10 lat przedstawił p.o. Kierownika
GK – Wojciech Budziński.

/załącznik nr 28/

b) Komisja  Rozwoju  Gospodarczego  i  Budżetu  negatywnie  zaopiniowała  przedstawiony
projekt uchwały.
Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  negatywie  zaopiniowała  przedstawiony  projekt
uchwały. 
Komisja  Oświaty,  Kultury,   Ochrony  Zdrowia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  negatywnie
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  

    Wojciech  Budziński  poinformował,  że  poszczególne  Komisje  Stałe  Rady Miejskiej  w
Dzierzgoniu stwierdziły,  że okres 10 lat  jest  zbyt  długim okresem. Komisja Oświaty,  Kultury,
Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska
uznały, że dzierżawa w trybie przetargowym nieruchomości gruntowych stanowiących własność
gminy Dzierzgoń mogłaby być na okres 5 lat. 

 Przewodniczący  Komisji  –  Andrzej  Pskiet  poinformował,  że  Komisja  Rozwoju
Gospodarczego negatywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały, ponieważ w dyskusji wyszło, że
Komisja stoi na stanowisku wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat. Komisja uważa, że to
jest zabezpieczenie interesu gminy. 

    Przewodniczący Komisji – Krzysztof Haber poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony
Środowiska stwierdziła,  że okres wydzierżawiana na 10 lat  jest  zbyt długi,  dodając,  że zdania
członków komisji były podzielone 3 osoby wyraziłyby zgodę na okres dzierżawy do 5 lat, 2 osoby
miały zdanie, aby pozostał okres dzierżawy gruntu do 3 lat. 

Przewodnicząca  Komisji  –  Wiesława  Grzegowska  poinformowała,  że  Komisja  Oświaty,
Kultury, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego większością głosów wyraziłaby zgodę
aby okres dzierżawy gruntów był do 5 lat. 

    Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz zauważył, że w treści uchwały, którą każdy z
radnych dostał jest zapis wydzierżawienia gruntów stanowiących własność gminy Dzierzgoń na
okres 10 lat. Więc Rada nie ma możliwości wyboru okresu lat, ponieważ został przedstawiony
okres 10 lat. Rada musi się do tego kresu odnieść. 

p.o. Kierownika GK – Wojciech Budziński dodał, że gmina zdaje sobie sprawę, że okres jest
zbyt  długi  i  nie  akceptowany  przez  Radę.  Poprosił  o  przegłosowanie  uchwały  w  sprawie
wyrażenia  zgody  na  dzierżawę  w  trybie  przetargowym  nieruchomości  gruntowych  stanowiących
własność gminy Dzierzgoń na okres 5 lat.

Przewodniczący Rady zauważył, że procedury są takie, że każdy projekt uchwały musi być
przedstawiony na poszczególnych komisjach stałych Rady Miejskiej, komisje muszą pozytywnie
zaopiniować  projekt  uchwały.  W tym  przypadku  należałoby  przygotować  zmieniony  projekt
uchwały i przedstawić na następnych posiedzeniach Komisji Stałych oraz na Sesji. 

Radny – Andrzej Pskiet poinformował, ze decyzję o wydzierżawianiu gruntu na okres do 3 lat
podejmuje Burmistrz. 

      
c)  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę  w
sprawie  wyrażenia  zgody  na  dzierżawę  w  trybie  przetargowym  nieruchomości  gruntowych
stanowiących własność gminy Dzierzgoń na okres 10 lat Rada podjęła 14 głosami negatywnie. 

Ad punktu 19 porządku obrad 
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Radny  –  Mirosław  Szmigiel  wspomniał,  że  Burmistrz  mówiła,  że  drogi  gminne  będą
robione porządnie aby jak najdłużej one służyły. Radny odnosi wrażenie, że nie do końca tak się
dzieje. Dużo zmian dzieje się w gminie Dzierzgoń, planowany jest fundusz sołecki, są na to środki
zabezpieczone, Burmistrz deklaruje wykonanie inwestycji. W sołectwie Bągart, ale też w innych
sołectwach jest sytuacja, że zbliża się koniec roku a fundusz sołecki nie został zrealizowany, jak coś
jest zaczęte to poprosił o staranie się aby inwestycje dokończyć. Oraz pilnować aby wykonane drogi
służyły. Dodał, że  czeka na spotkanie, które ma się odbyć w sołectwie Bągart. 

Burmistrz  odpowiedział  na  pytanie  odnoście  tablicy,  która  pozostała  po  projekcie
norweskim,  informując,  że  na terenie  naszego regionu powstał  subregion „Skarby Powiśla”.  W
ramach spotkań, wypracowano to co jest  na naszym regionie atrakcyjne i  ważne do pokazania.
Zostanie to przedstawione z propozycją zamieszczenia tego na owej tablicy. Uczniowie szkół brali
udział w opracowaniu logo subregionu. Grafikę na tablicę przygotowuje fotograf z terenu gminy
Dzierzgoń.  

Sekretarz – Alicja Podlewska odpowiedziała na pytanie odnoście zatrudnienia pracowników
samorządowych  informując,  że  na  dzień  dzisiejszy  wszystkie  stanowiska  zostały  obsadzone.
Obecnie jest 6 osób w ramach zatrudnienia prze Powiatowy Urząd Pracy. Jest 3 stażystów i 3 osoby
na umowę o pracę. 

Radny  –  Andrzej  Pskiet  zapytał  czy  stażystów  można  zatrudniać  na  stanowiskach
urzędniczych? Ustawa mówi, że powinien być ogłoszony konkurs. 

Sekretarz odpowiedziała, że stażyści wykonują określony zakres obowiązków, te osoby nie
są urzędnikami. Urząd posiłkuje się takimi osobami aby obniżyć koszty. 

Radny  –  Andrzej  Pskiet  zapytał  kto  w  urzędzie  zajmuje  stanowisko  Referatu
Organizacyjnego?

Alicja  Podlewska  odpowiedziała,  że  Sekretarz  pełni  funkcję  Kierownika  Referatu
Organizacyjnego w ramach swoich obowiązków.

Andrzej  Pskiet  zapytał  czy  funkcja  Kierownika  pełniona  jest  w  ramach  wynagrodzenia
Sekretarza? Oraz czy Sekretarz z tego tytułu otrzymuje dodatek specjalny? 

Sekretarz – Alicja Podlewska poinformowała, że nie ma rozbicia na dwie osoby, dodała, ze
można o tym porozmawiać na posiedzeniach Komisji.

Sekretarz dodała, że ze względu na oszczędność  połączono kilka stanowisk. Sekretarz pełni
funkcję Zastępcy Burmistrza po to, aby ułatwić mieszkańcom dostęp do rozmów z władzami. 

Przewodniczący Rady zauważył, że jest budżet gminy, w którym jest określona kwota na
utrzymanie  administracji  samorządowej  i  te  środki  mogą  być  na  pensje  wydatkowane.  Sposób
wydatkowania jest w gestii Pani Burmistrz.

Radny – Andrzej Pskiet poinformował, że jego zdaniem stanowisko Kierownika Referatu
Organizacyjnego, oraz Kierownik Referatu Spraw Społecznych, Obywatelskich, Kultury i Zdrowia
są  sztucznie  utworzone po to,  aby komuś  dać  dodatkowe pieniądze.  Zdaniem radnego dodatek
specjalny jest przedłużany corocznie celowo, aby brać ten dodatek. 

Alicja Podlewska poinformowała, że jak została zatrudniona w urzędzie to takie stanowiska
już  istniały.  Burmistrz  jako  organ  wykonawczy  bierze  odpowiedzialność  za  regulamin
organizacyjny i sposób zatrudniania. Dodała,  że nie bierze z  tego tytułu żadnego dodatkowego
wynagrodzenia. Stanowiska zostały połączone po to, aby nie zatrudniać nowych pracowników. 

Andrzej  Pskiet  zapytał  dlaczego  nie  można  zrobić  z  pracownika  urzędu  Kierownika
któregoś z Referatu?

Sekretarz odpowiedziała, że to są kompetencje organu wykonawczego. 
Radny - Andrzej Pskiet uważa, że to jest sztuczne oraz, że tutaj są właśnie oszczędności. 
Zbigniew  Przybysz  zaznaczył,  że  Burmistrz  ma  na  utrzymanie  samorządu  pewną  sumę

pieniędzy. Jest to w kompetencji Burmistrza. 
Radny - Andrzej Pskiet nie zgodził się z Przewodniczącym. Wspomniał, że to Rada pełni

formę nadzoru i kontroli. Radnego interesuje każda wydatkowana kwota. 
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Burmistrz – Elżbieta Domańska poinformowała, że kontrola RIO, która była nie wniosła
zastrzeżeń, nieprawidłowości pod tym względem.
Burmistrz odpowiedziała na pytanie o wniosku do budżetu na przyszły rok informując, że 5 grudnia
br. będzie posiedzenie Komisji poświęcone budżetowi gminy, będą też omawiane wnioski. 

Prezes ZGKiM – Monika Powierża wskazana przez Burmistrza odpowiedziała na pytanie,
informując, że Zakład wywiązuje się z umów. W tej chwili planowane będą spotkania z zarządami
aby rozwiązać problem. Pracownicy zakładu wykonują swoje obowiązki, sprzątają miasto, klatki
schodowe. 

Przewodniczący – Zbigniew Przybysz poinformował, że jeżeli nie zwiększy się ilość koszy
na śmieci, to problem nieporządku w mieście nie zmieni się. Dodał, że nie rozumie dlaczego z
gminy Dzierzgoń zniknęły duże kontenery na śmieci, ponieważ dzięki nim był większy porządek. 

Prezes  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  –  Monika  Powierża
odpowiedziała, że chce aby w najbliższym czasie zostało postawione więcej śmietników. Odnośnie
kontenerów na śmieci są prowadzone rozmowy z Zarządem aby takie śmietniki wróciły do gminy
Dzierzgoń. 

Burmistrz  –  Elżbieta  Domańska  odpowiedziała  na  pytanie  odnośnie  pasów  na  jezdni
informując, że obowiązkiem Zarządców Dróg Powiatowych i Wojewódzkich jest malowanie pasów.
Gmina wystąpi z wnioskiem do Zarządu Dróg o pomalowanie pasów ruchu.

Ad punktu 20 porządku obrad 

Z-ca Kierownika RTI – Jerzy Sulim pokazał projekt odnoście organizacji  ruchu dotyczy
części miasta Dzierzgoń. Z uwagi na wyeliminowanie odcinka drogi Wojewódzkiej przy urzędzie
miejskim. Od skrzyżowania z ul.  Żurawia do kończonego się parkingu przy urzędzie Miejskim
będzie wyłączony odcinek. Dojazd do urzędu Miejskiego będzie od ul.  1 Maja,.  Wyjazd z pod
urzędu będzie tylko parkingiem przy urzędzie na drogę 515 w kierunku ul. Elbląskiej. W przypadku
pojazdów do 3,5 ton wyłączone będą z tego autobusy, służby porządkowe. Projekt wzrośnie o to, że
od początku ul. Limanowskiego aż do wyjazdu z os. Władysława Jagiełły będzie całkowity zakaz
zatrzymywania się i postoju. Ważną informacją jest to, że od ul. 3 Maja w kierunku centrum jest
wjazd w ulicę ślepą.  Poprosił  o składanie uwag i  zastrzeżeń, ponieważ jest to dopiero wstępny
projekt.

Burmistrz wyjaśniła, ze była na spotkaniu, gdzie poinformowano, że do pół roku będzie czas
na  wykonanie  badań.  Są  zapewnienia  od  Marszałka,  ze  etap  515  Malbork  –  Dzierzgoń  został
podzielony na 3 odcinki. Pierwszy odcinek do tablicy miasta Dzierzgoń, ma być robiony w 2017
roku. Od tablicy do granicy województwa to kolejny etap. Inwestycja musi mieć zrobione badania
archeologicznie i badania gruntów, będzie to wykonane w odpowiednim etapie. Archeolodzy muszą
znać co jest pod droga aby  móc wykonać inwestycję.  

Mirosław  Szmigiel  zauważył,  że  koszt  transportu  ciężarowego  zwiększy  się  3  krotnie.
Ciężarówki jadąc objazdem omijając Dzierzgoń, który jest przewidziany będą musieli dodatkowo
bardzo dużo km.

Burmistrz – Elżbieta Domańska dodała, że została złożona propozycja aby zamknąć tylko
jeden pas ruchu drogowego, a drugim by mogły jeździć pojazdy. Badania wykazały, że są pęknięcia
wzdłuż całej jezdni. Nie wyraził zgody inspektor na to. Koncepcje będą przekazywane. Dołożymy
wszelkich starań aby 

Radny  –  Mirosław  Szmigiel  zauważył,  że  to  nie  jest  rozwiązanie  aby  cały  Dzierzgoń
wyłączyć  z  transportu  ciężkiego.  Poprosił  Panią  Burmistrz  o  rozmowy  z  Zarządem  Dróg
Wojewódzkich o możliwość zrobienia objazdu wysepką znajdującą się przy Urzędzie Miejskim. By
był przejazd wahadłowy. 

Burmistrz odpowiedziała, że została złożona taka propozycja do Zarządu Dróg. Badania,
które zostały przeprowadzone wykazały, że nie ma możliwości, ponieważ są pęknięcia wzdłuż całej
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jezdni. Inspektor nie wyraził zgody na takie rozwiązanie. Będzie to monitowane na bieżąco. 
Radny –  Ryszard  Świder  zauważył,  że  zbliża  się  okres  składania  wniosków  na  budżet

obywatelski. Chodząc po osiedlu Westerplatte, Radny po raz kolejny składa wniosek do budżetu o
remont chodników na tym osiedlu. Wielu mieszkańców przekazało sugestię, aby zrobić większą
transparentność samego procesu głosowania, aby mieszkańcy mieli możliwość wglądu ile głosów
jest na dany projekt, ponieważ w roku ubiegłym nie było takiej możliwości. Gdyby można było
zrobić interfejs aby była możliwość wyświetlania ilości oddanych głosów do momentu zamknięcia
głosowania.

Burmistrz – Elżbieta Domańska wspomniała, że na komisjach było wiele uwag odnośnie
współpracy  z  powiatem  sztumskim.  W  imieniu  radnych  poprosiła  Przewodnicząca  Powiatu
Sztumskiego o to, aby  powiat odpowiedział chociaż na jedno wystosowane pismo. Wiele pism
zostało  wysłanych,  były  rozmowy  telefoniczne  w  sprawie  wycinki  drzew,  które  zagrażają
bezpieczeństwu. Pobocza dróg są rozjeżdżone, po uszkadzanych jest wiele dróg. W miejscowości
Tywęzy  zostały  zgłoszone  drogi  na  których  nie  można  przejechać.  Poprosiła  o  interwencję  w
powiecie. Złożyliśmy wnioski do budżetu na remont dróg powiatowych.

Przewodnicząca  Rady  Powiatu  Sztumskiego  –  Jolanta  Szewczun  odpowiedziała,  że  jej
obecność jest  po to aby komunikacja między powiatem a gminą była jak najlepsza.  Powiat ma
również przewidziane środki na odkrzaczanie i prace w pasie drogowym. W budżecie na ten rok jest
ujęta droga w miejscowości Morany oraz Żuławka Sztumska. O tym, że powiat nie odpowiada,
Przewodnicząca będzie rozmawiała ze Starostą, aby w ustawowych 30 dniach odpowiedzi gmina
Dzierzgoń otrzymała.

Zbigniew Przybysz poinformował, że kolejny raz zwraca się z prośbą o wycięcie jemioł,
ponieważ  jeżeli  nie  zostaną  one  wycięte,  to  będzie  za  kilka  lat  stanowiło  to  będzie  poważne
zagrożenie. Teraz jest czas aby  

Ad punktu 21 porządku obrad

 Brak Komunikatów Przewodniczącego Rady.

Ad punktu 22 porządku obrad

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz.
18:00 zamknął XXIII sesję Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

 
Protokołowała:                                                                             Przewodniczący Rady:

Karolina Piekarska                        Zbigniew Przybysz
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